
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 3. oktober 2018

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål I

Vil ministeren kommentere hovedresultaterne af Det Nationale Forskningscenter for Ar-

bejdsmiljøs (NFA) spørgeskemaundersøgelse "Virksomhedernes arbejdsmiljøindsats

2017”? Ministerens kommentar ønskes særligt i forhold til, at det af undersøgelsen frem-

går, at halvdelen af de små virksomheder ikke gennemfører den lovpligtige årlige ar-

bejdsmiljødrøftelse med medarbejderne, og ministeren bedes i forlængelse heraf oplyse,

hvordan ministeren fremover vil sikre, at loven overholdes. Endvidere ønskes ministerens

kommentarer til, at næsten en tredjedel af de mellemstore virksomheder ikke har etable-

ret den lovpligtige arbejdsmiljøorganisation. Ministeren bedes endelig kommentere speci-

fikt på følgende brancher:

– hospitaler, som er blandt de bedste i mange af svarene på, hvordan der ageres på ar-

bejdsmiljøet, samtidig med, at det faktiske arbejdsmiljø er meget presset ude på ho-

spitalerne, og

– politi/fængsler, som angiveligt står dårligt i forhold til ledelsesindsats og medarbejder-

inddragelse, samtidig med at der er store problemer med arbejdsmiljøet.

Der henvises i denne forbindelse til http://nfa.dk/da/nyt/nyheder/2018/resultater-fra-under-

soegelsen-vai2017.

Samrådsspørgsmålet har tidligere været stillet i folketingsåret 2017-18, jf. BEU alm. del –

samrådsspm. BT.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL) og Karsten Hønge (SF).

På udvalgets vegne

Bent Bøgsted
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